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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury i Środków Przekazu (nr 157)
5 listopada 2014 r.
Komisja Kultury i Środków Przekazu, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Iwony Śledzińskiej-Katarasińskiej (PO), przewodniczącej Komisji, kontynu-
owała: 

– dyskusję nt. wniosków dotyczących ustanowienia roku 2015 rokiem 
osoby lub wydarzenia.

W posiedzeniu wziął udział Zenon Butkiewicz dyrektor Departamentu Narodowych Instytucji Kul-
tury w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Joanna Góral, Ewa Sarnecka – z sekre-
tariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Witam serdecznie. 
Otwieram posiedzenie Komisji Kultury i Środków Przekazu. 
Tematem dzisiejszego posiedzenia jest podjęcie kierunkowej decyzji na temat wnio-

sków dotyczących ustanowienia roku 2015 rokiem określonej osoby lub wydarzenia. 
Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego reprezentuje pan dyrektor Zenon 

Butkiewicz z upoważnienia pani minister Omilanowskiej.
Co prawda wstępnie już rozmawialiśmy na ten temat, ale w tej chwili musimy podjąć 

decyzje wiążące. Część z tych propozycji nie ma projektów uchwał i gdybyśmy się na nie 
zdecydowali to oznaczałoby, że Komisja musi wystąpić z inicjatywą, czyli Komisja musia-
łaby przygotować projekt uchwały.
Przypominam, jakie mamy projekty w jakimś sensie gotowe. 
Jest to poselski projekt uchwały w sprawie ustanowienia roku 2015 Rokiem Jana 

Pawła II. Właściwie jesteśmy po pierwszym czytaniu, które odbyło się wówczas, kiedy 
dyskutowaliśmy o roku 2014. Sądzę, że ta propozycja nie podlega żadnej dyskusji, nawet 
nie chciałabym tutaj wzniecać takiej dyskusji, bo tak się umawialiśmy i właściwie tak 
powinno być. Mamy dwa projekty uchwał  już w postaci druków – w sprawie ustano-
wienia roku 2015 Rokiem Jana Długosza. Mamy komisyjny projekt uchwały w sprawie 
ustanowienia roku 2015 Rokiem profesor Haliny Szwarc. 
Mieliśmy – a właściwie mamy, ale trochę sytuacja się zmieniła – wnioski Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego z załączonymi projektami uchwał, przy czym i tak 
musielibyśmy podjąć tę inicjatywę, miał to być Rok Tadeusza Kantora i Rok Polskiego 
Teatru Publicznego.  Zgodnie  z tym,  o czym mówiliśmy na poprzednim posiedzeniu, 
pozwoliłam sobie jakoś wpleść Kantora w Rok Polskiego Teatru Publicznego. 
O ile wiem, ministerstwo zaakceptowało tę propozycję, więc w tej sytuacji mielibyśmy 

projekt uchwały, tyle że i tak musielibyśmy podjąć inicjatywę informując o tym Mar-
szałka Sejmu, aby ona do nas wróciła w postaci druku.
Mamy jeszcze wnioski bez załączonych projektów uchwał. Dwie sprawy już były – 

Długosz i profesor Halina Szwarc. Mamy sześć wniosków, które nie mają żadnych pro-
jektów, tylko po prostu są to oczekiwania różnego rodzaju organizacji i środowisk. Jest 
to: Rok Witkiewiczów, Rok hetmana Stefana Czarnieckiego, Rok Kazimierza Przerwy-
Tetmajera, Rok Zesłańców Sybiru, Rok ks. Jana Twardowskiego i Rok Polskich Szkół 
Kadeckich.
Mam jedną  informację z Senatu,  iż Senat na pewno podejmie uchwałę w sprawie 

Roku ks. Jana Twardowskiego. Jeśli, jako Komisja, decydowalibyśmy się, aby uwzględ-
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nić któreś z tych propozycji to tylko w takiej formie, że w takim razie kosztem którejś 
z tych, które wydawały się (czy w dalszym ciągu wydają się) bardzo oczywiste, czyli Jan 
Paweł II, Jan Długosz i Polski Teatr. 
Takie są, jak na razie, wiodące propozycje. 
Bardzo proszę, pan poseł Dziedziczak.

Poseł Jan Dziedziczak (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Pani przewodnicząca, szanowni państwo, po pierwsze – chciałbym podtrzymać stano-

wisko naszego klubu, że Rok Jana Pawła II jest na tyle ważnym wydarzeniem w historii 
Polski, że byłoby dobrze jeszcze dodatkowo to zaakcentować nie podejmując uchwały 
o innych patronach tego roku. Wiemy natomiast, jaka jest tutaj sytuacja i jaka jest opinia 
państwa jako ugrupowania mającego większość w komisji.
Chciałbym zaapelować i pochwalić, bo słyszę, że to już jest, żeby koordynować nasze 

działania z działaniami komisji senackiej. To jest pierwsza rzecz.
Druga rzecz jest związana z informacjami, które pojawiają się w prasie. Sprawa jest 

na tyle delikatna, że absolutnie nie będę się tutaj upierał, jeśli państwo zasygnalizuje-
cie, że to nie jest dobry pomysł i, oczywiście, nie będę przeprowadzał o to żadnej batalii. 
Na kanwie wstrząsających, poruszających wszystkich wydarzeń związanych z odejściem 
kilku wybitnych artystów na nowotwór pojawiły się opinie, że może rok 2015 mógłby być 
Rokiem Walki z Nowotworem, żeby po prostu zaakcentować siłę, chęć walki z tą cho-
robą. Byłby to nie tylko apel do środowisk onkologicznych, wsparcie tych środowisk, ale 
także dający nadzieję, siłę osobom chorym na raka. 
Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Dziękuję bardzo, panie pośle. 
Zaraz  udzielę  głosu  pani  poseł,  tylko  tutaj  po prostu muszę  się  „odpowietrzyć”. 

Wydaje mi się, że jeżeli jest taka propozycja jakiegoś środowiska to może proszę się zwró-
cić do prezydium Sejmu. Najmocniej przepraszam, ale wydaje mi się, że nie jest to temat 
dla Komisji. 
Pani poseł Grodzka chyba była pierwsza, tak?

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Z pytaniem do pani przewodniczącej. 
Czy tak, jak pani zapowiadała, rzeczywiście, Senat przyjmie Rok Witkiewiczów jako 

Rok czy też…

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Pewną wiadomość miałam w sprawie ks. Twardowskiego. Wstępną wiadomość (od sena-
torów, którzy składali tę propozycję) miałam o Witkiewiczach, ale jak ostatecznie Senat 
zdecyduje to tego nie jestem w stanie przesądzić, bo nie jestem w Senacie. 

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Miałam wrażenie, że na poprzednim posiedzeniu pani zapowiadała to dosyć kategorycz-
nie, że…

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Zapowiadałam kategorycznie, bo taką miałam informację od senatorów.

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Rozumiem, że teraz ta informacja jest już mniej kategoryczna? Tak to należy rozumieć?

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Jeśli chodzi o ks. Twardowskiego to mam potwierdzenie od szefa gabinetu marszałka, 
więc rozumiem, że to jest w miarę urzędowe stwierdzenie, natomiast Witkiewiczowie 
w dalszym ciągu są w ręku Senatu. 
Nie wiem, może pan dyrektor coś wie, bo to też jest z dziedziny kultury.
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Dyrektor Departamentu Narodowych Instytucji Kultury w Ministerstwie Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego Zenon Butkiewicz:

Jeśli chodzi o Rok Witkiewiczów to w posiadaniu ministerstwa kultury jest następu-
jąca informacja (to jest generalnie inicjatywa, z którą wyszły władze Zakopanego). Chcę 
przypomnieć…

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tyle to ja też wiem, chodzi mi o Senat.

Dyrektor departamentu w MKiDN Zenon Butkiewicz:
Wiem, przy czym cztery lata temu mieliśmy Rok Stanisława Ignacego Witkiewicza, więc 
ministerstwo nie występuje z tą inicjatywą a sądzimy, że Witkiewicz również się jakoś 
mieści w 250-leciu Teatru Narodowego.

Poseł Anna Sobecka (PiS):
Czy ja mogę?

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Chwileczkę. 
Pan poseł Domaracki, tak?

Poseł Marek Domaracki (SLD):
Tak, dziękuję bardzo. 
Ja tylko chciałem się odnieść do słów pana posła. 
Zdecydowanie popieram zamysł pana posła. Jednak myślmy również o tych, co jesz-

cze żyją. Dzięki tego typu działaniom poprzez diagnozę mają szansę po prostu uratować 
swoje życie. Chodzi mi tutaj o Rok Walki z Nowotworami. 
Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Myślę, że Rok Walki z Nowotworami to za mało, przepraszam, jeśli tak mogę powiedzieć. 
Bardzo proszę, pani poseł Sobecka.

Poseł Anna Sobecka (PiS):
Dziękuję, pani przewodnicząca. 
Muszę powiedzieć, że bardzo boleśnie odbieram pani „odpowietrzenie” po propozycji 

naszego kolegi zgłoszenia Roku Walki z Nowotworem. 
Dlaczego? Uzasadniam.
Proszę państwa, wyleczalność chorób nowotworowych w Stanach wynosi 75-82%, 

w Europie – 55-65% a u nas, w Polsce, wynosi 25-30%. Mimo że profesorowie zapra-
szani na konferencje zaprzeczają temu, to dane i badania potwierdzają to, co mówię. 
Naprawdę,  co my chcemy  ukryć?  To,  że umiera  tyle  ludzi,  że co roku  umiera  jedno 
miasto? Umiera takie miasto, jak np. w moim województwie 100-tysięczny Grudziądz. 
Co roku umiera jedno miasto ludzi.
Pani przewodnicząca, ja mogę milczeć w wielu sprawach, ale nie w tych bolesnych, 

gdzie PO i PSL ma wiele do zrobienia i mogłaby pomóc a ciągle jesteśmy w ogromnym 
ogonie. 
To jest niewybaczalna sprawa. 
Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Dziękuję bardzo. 
Pani poseł Augustyn.

Poseł Urszula Augustyn (PO):
Po pierwsze – sprawa formalna, ani projekt ani taki pomysł nie wpłynął w odpowiednim 
czasie, więc myślę, że to pierwszy problem.
Po drugie – tak jak powiedziała pani przewodnicząca, tutaj są potrzebne ważniejsze 

działania a nie ogłaszanie roku.
Po trzecie – pakiet onkologiczny został uchwalony i od stycznia niechby zaczął dzia-

łać a po czwarte – naprawdę, proszę państwa, proszę zauważyć, że pracujemy w komisji 



6                   w.k.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Kultury i ŚrodKów PrZeKaZu (nr 157)

kultury. Pani poseł, naprawdę, zajmijmy się sprawami kultury, bo do tego jest powo-
łana ta komisja. Jeżeli kiedykolwiek uda się zmienić procedury w taki sposób, że prezy-
dium Sejmu będzie decydowało o tym, jakie mamy ogłoszone lata to może wtedy będzie 
to zastępowało także Komisję Zdrowia.
Byłabym zdania, żebyśmy jednak skupili się na propozycjach, które już tutaj padły.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Rzeczywiście, wymóg formalny jest tutaj dość decydujący. 
Nie mamy takiej propozycji ani propozycji takiej uchwały a termin właśnie minął 30 

października. Jeżeli tutaj jest taka wola to, tak jak powiedziałam, nie rozważajmy tej 
kwestii. Może jest propozycja takiej uchwały formalnie zgłoszona, bo terminy obowią-
zują. Jeżeli  jest taki projekt to, bardzo proszę, o dostarczenie go tutaj  i powiedzenie, 
kosztem którego z tych patronatów państwo chcecie to wprowadzić. 
Powiem tylko tyle, że w każdej najsłuszniejszej sprawie bardzo szkodzi mieszanie 

porządków i zdaje się, że tutaj mamy do czynienia właśnie z czymś takim, ale proszę, 
wolna wola. Jest propozycja to będziemy ją dyskutować. Jeżeli nie ma, to przepraszam, 
o czym? O problemie? O dramacie ludzi? O tym mamy tu dyskutować czy mamy wybrać 
patronaty roku? 
Nie bardzo jestem w stanie to zrozumieć. 

Poseł Anna Sobecka (PiS):
Pani przewodnicząca…

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Pani poseł, ja bardzo proszę…

Poseł Anna Sobecka (PiS):
Zabrałam głos tylko dlatego, że wydawało mi się, że nie jest pani świadoma tego, co się 
dzieje z chorymi onkologicznie. 
Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Najmocniej przepraszam, pani poseł, naprawdę, proponuję, żebyśmy nie dyskutowali 
w ten sposób, kto jest czego świadomy, bo można zejść na manowce.
Propozycja, która dotyczy wykazu, którym dysponuję i który państwu przedstawi-

łam, pierwsza propozycja pana posła Dziedziczaka dotyczyła tego, abyśmy się ograni-
czyli wyłącznie do Roku Jana Pawła II rezygnując z Jana Długosza i 250-lecia Polskiego 
Teatru. To jest konkretna propozycja, bo dzisiaj  jednak musimy podjąć decyzję, nad 
jakimi projektami pracujemy. Jeśli miałby być Rok Polskiego Teatru to musielibyśmy 
wystąpić do marszałka z inicjatywą, żeby ten projekt uzyskał formę druku.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem propozycji, że Komisja Kultury i Środ-

ków Przekazu proponuje, aby rok 2015 był wyłącznie Rokiem Jana Pawła II i by nie 
podejmować żadnych innych inicjatyw? (7)
Kto jest przeciw? (9)
Kto się wstrzymał? (0)
Ta propozycja nie uzyskała większości.
Te trzy propozycje wydawały mi się dość wiodące w tych propozycjach. 
Jeżeli ktoś z pań i panów posłów chciałby zaproponować jakąś zmianę czy zamianę 

to, bardzo proszę, bo tylko tak możemy dojść do jakiegoś konsensusu. 
Bardzo proszę, pan poseł Fedorowicz.

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo, nie chcę zaproponować zmiany, przeciwnie – 
chciałbym, żeby została ta już wcześniej ułożona, bardzo logiczna i niewzbudzająca kon-
trowersji lista patronów roku. 
Jeszcze raz powiem, dlaczego tak uważam. 
Rok św. Jana Pawła II nie podlega żadnej dyskusji. Chciałbym też uspokoić posła 

Dziedziczaka,  bo jak wiadomo Ojciec  Święty  – właśnie  niedawno  byłem w Wadowi-
cach i tam w jego pokoju robiliśmy jakiś telewizyjny przekaz – był przede wszystkim 



w.k.                7

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Kultury i ŚrodKów PrZeKaZu (nr 157)

na samym początku człowiekiem teatru. Gdybyśmy chcieli wejść w jakieś uczucia albo 
w jakąś metafizykę to podejrzewam, że święto teatru polskiego i jego święto mogłoby 
ze sobą pięknie grać. Dlatego bardzo bym wspierał te dwie propozycje. 
Trzecia propozycja to, oczywiście, Rok Jana Długosza – wielkiego polskiego myśliciela 

i historyka, kronikarza. 
W związku  z tym  proponuję,  żeby  te  trzy  propozycje  przeszły  jako  patroni  roku 

i zapraszam do głosowania, jeżeli pani przewodnicząca zamknie dyskusję.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Bardzo proszę, pan przewodniczący Łopiński. 
Mamy jeden czynny mikrofon.

Poseł Maciej Łopiński (PiS):
Chciałem się tylko upewnić, że rozmawiamy o Roku Polskiego Teatru z tym uzupełnie-
niem pani przewodniczącej, tak?

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tak, rozmawiamy o tym projekcie, który państwo dostaliście, gdzie ja dodałam jeden 
akapit dotyczący Kantora tak, żeby był wilk syty i owca cała, czyli żeby zostały zrealizo-
wane oba wnioski ministerstwa.
Chciałabym mieć jasność: czy jest propozycja zamiany któregoś z tych trzech patro-

nów na kogoś innego, kto był zgłaszany w regulaminowym terminie? 
Nie ma takiej propozycji. 
Jest? Bardzo proszę, a już się ucieszyłam…

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Mimo, że ministerstwo podeszło do tego w taki sposób, jak tutaj przedstawił pan dyrek-
tor, to ja w takim razie bym proponowała, żeby do tego wrócić. Jednak rocznica Witkie-
wiczów, podwójna, jest tym momentem, który powinniśmy poprzeć w takim zestawie 
i w takim układzie. 
Uważałabym, że ten zakopiański pomysł konkurowałby z projektem uczynienia Roku 

Kantora.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Ale nie ma Roku Kantora.

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Nie, dobrze, ale Kantor jest tutaj w tej uchwale, jak gdyby włączony, w sprawy teatru, 
prawda? 
Chodzi mi o to, żebyśmy dołączyli do tego zakopiańską inicjatywę w sprawie Witkie-

wiczów.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Bardzo proszę, pani poseł Sobecka. 

Poseł Anna Sobecka (PiS):
Dziękuję, pani przewodnicząca. 
Zabieram głos, dlatego że wydaje mi się, że tę decyzję w sprawie odrzucenia naszej 

propozycji, żeby zostawić tylko Ojca Świętego Jana Pawła II, państwo z PO podjęli jako 
tylko członkowie komisji. 
Mam taką propozycję do pani przewodniczącej, aby może pani przewodnicząca chcia-

łaby się naradzić z całym klubem, bo to jest jednak wielki człowiek i Polska do tej pory 
nie miała i długo nie będzie miała kogoś takiego. Może by klub poparł państwa w tym 
względzie, żeby jednak przyjąć naszą propozycję, żeby Ojciec Święty Jan Paweł II miał 
ten swój Rok – tylko i wyłącznie. 

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Pani poseł, projekt uchwały w sprawie Roku Świętego Jana Pawła II jest autorstwa PO 
i klub PO podejmował taką decyzję bez dodatku, iż ma to być wyłączny patron, więc 
ja się opieram na woli klubu.
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Poseł Anna Sobecka (PiS):
Ja to rozumiem, tylko myślę, że jeśli była ta propozycja to nie było takiej propozycji, 
żeby był tylko i wyłącznie, więc ja to poddaję państwu pod rozwagę, bo naprawdę nie 
będziemy mieli takiego momentu. Długo w historii nie będziemy mieli takiego momentu, 
żeby czcić tak wielkiego człowieka. 
Dziękuję.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
To prawda, pani poseł, ale tutaj przytomnie mi podpowiedziano – na sali siedzi prze-
wodniczący klubu i dwóch wiceprzewodniczący, pomińmy tych wiceprzewodniczących, 
bo jednym z nich jestem ja, ale jest przewodniczący klubu…

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Plus ja, to jest chyba ważne.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tak, najmocniej przepraszam, ale zapomniałam, że obok siedzi poseł Jerzy Fedorowicz.

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Chciałem w tej sprawie, jeżeli wolno.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Nie…

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Nie wolno? Nie wolno, nie mogę zabrać głosu, ale naprawdę Ojciec Święty był skromnym 
człowiekiem i naprawdę by chciał…

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Mogę? Przepraszam, panie pośle…

Poseł Anna Sobecka (PiS):
Zasługuje na dużo większe uznanie…

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tak, na pewno.

Poseł Anna Sobecka (PiS):
…bo ludzie skromni to są wielcy ludzie. 

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Właśnie.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Pani poseł, to są propozycje komisji kultury i, jeśli pani pozwoli, będę się opierała na gło-
sie członków komisji kultury, natomiast w trakcie posiedzenia Sejmu państwo macie 
pełne prawo zgłosić taki wniosek, który wtedy podejmie już nie tylko jeden klub, tylko 
cały Sejm. 
Jeżeli państwo zgłosicie taki wniosek i on uzyska akceptację to tak będzie, a jeżeli nie 

uzyska akceptacji, to będziemy mieli trzech patronów. 
Tak mi się wydaje i proponuję nie odwoływać się tutaj do poszczególnych klubów, 

bo jesteśmy na posiedzeniu komisji kultury a nie klubu. W tej sytuacji…

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Przepraszam, ale jestem bardzo przejęty.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Pan poseł jest przejęty, ale to nie powód, żeby mi utrudniał prowadzenie posiedzenia.

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Właśnie przeprosiłem.
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Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Zwracam  się  do pani  poseł  Grodzkiej,  bo jej  wystąpienie miało  charakter  pewnego 
wniosku, tylko nie do końca go zrozumiałam, więc – jeżeli miałabym go rozpatrywać – 
to chciałabym wiedzieć, co…

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Wycofuję się z mojego wniosku, dziękuję.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Dziękuję bardzo. 
W takim razie mamy dwie propozycje, które mają postać druku sejmowego, czyli 

na następnym  posiedzeniu możemy  procedować,  natomiast  projekt  uchwały  Sejmu 
w sprawie ustanowienia roku 2015 Rokiem Polskiego Teatru Publicznego wymaga for-
malnej decyzji, czy zwracamy się do Marszałka Sejmu z inicjatywą komisyjną właśnie 
co do tego projektu.
Kto z pań i panów posłów jest za? (20)
Nie widzę, żeby ktoś nie podniósł ręki. 
Dziękuję bardzo. 
W takim razie trzecia propozycja to będzie Rok Polskiego Teatru Publicznego.
Jeszcze trzeba wskazać przedstawiciela wnioskodawców. 
Słucham uprzejmie.

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Proponuję posła Jerzego Fedorowicza.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Tak to zawsze jest, człowiek się napracuje a kto inny zbiera żniwo…

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Mam tak mało wystąpień, że dziennikarze już się denerwują, ale – oczywiście – ustąpię, 
bo nie jestem małostkowy, jak sam tytuł mojej książki wskazuje.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Nie, po prostu dla dobrego samopoczucia dziennikarzy ja jednak przyjmuję tę propozy-
cję…

Poseł Jerzy Fedorowicz (PO):
Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
…żeby dziennikarze byli usatysfakcjonowani, że poseł Fedorowicz ma tu dużo wystą-
pień.

Poseł Anna Grodzka (niez.):
Ja przyznam, że pan poseł zna sprawę, więc jakaś nagroda się należy.

Poseł Tadeusz Iwiński (SLD):
Dziennikarzy w Polsce jest 11 tysięcy i gdyby nawet wszyscy na ciebie głosowali to nie 
wejdziesz do Sejmu.

Przewodnicząca poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (PO):
Proszę państwa, naprawdę, wiem, że jak jest na posiedzeniu poseł Fedorowicz to jest 
bardzo wesoło. Czasem jest męcząco a czasem wesoło. Dzisiaj było i tak, i tak. 
Przedstawicielem wnioskodawców jest pan poseł Fedorowicz. Bardzo proszę, oddaję 

w pańskie ręce moją pracę. 
Dziękuję bardzo, zamykam posiedzenie.


